

1. Record Nr.	UNINA9910888054703321
Autore	Socialpolitik Verein für
Titolo	Verhandlungen der sechsten Generalversammlung des Vereins für Socialpolitik über die Zolltarifvorlagen am 21. und 22. April 1879 in Frankfurt a.M. : Auf Grund der stenographischen Niederschrift hrsg. vom Ständigen Ausschuß. (Schriften des Vereins für Socialpolitik XVI)
Pubbl/distr/stampa	Berlin : , : Duncker & Humblot, , 2022 ©1879
ISBN	9783428572632 3428572637
Edizione	[1st ed.]
Descrizione fisica	1 online resource (153 pages)
Collana	Duncker & Humblot reprints
Soggetti	Tariff Economic policy
Lingua di pubblicazione	Tedesco
Formato	Materiale a stampa
Livello bibliografico	Monografia
Nota di contenuto	Erste Sitzung. Montag, den 21. April 1879. (Die Sitzung wird um 10 1/4 Uhr eröffnet.) -- Referat vom Handelskammersecretär Dr. I. Gensel (Leipzig) über die Zolltarifvorlage. -- Correferat von Prof. Dr. G. Schmöller (Straßburg i. E.) über die Zolltarifvorlage. -- Zweite Sitzung. Dienstag, den 22. April 1879. (Die Sitzung wird um 10 Uhr eröffnet.) -- Verzeichniß der Redner. -- Liste der Theilnehmer an der sechsten Generalversammlung des Vereins für Socialpolitik. -- I. Alte Mitglieder. -- II. Neue Mitglieder. -- III. Anwesende Mitglieder des volkswirtschaftlichen Congresses zu Posen.
Sommario/riassunto	This book documents the proceedings of the sixth meeting of the Verein für Socialpolitik, held on April 21 and 22, 1879, in Frankfurt am Main. The discussions focused on the Zollvorlage, a tariff proposal affecting economic and social policies. The Verein, formed in the early 1870s, aimed to influence public opinion on social issues and address the challenges faced by lower social classes. The book explores the differing views on state intervention in economic matters, particularly in relation to tariff policies, and the implications for national and international trade. It reflects on the socio-political theories prevalent

in Germany compared to those in England and France, emphasizing the role of the state in social development. Intended for policymakers, economists, and social scientists, the book provides insights into late 19th-century economic debates.
